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Møde i hospitalets brugerråd 

Mandag den 22.01.2024 kl. 16.30 til 18.30 

Sted: Dansk Gigthospital, administrationen, konferencelokalet 2. sal. 
 

Deltagere:  

Marianne Hvid, MH AFBUD  Jørgen Michael Ravn, JMR 

Karin B. Olsen, KBO  Crista Rose, CR 

Randi Kristensen, RK  Nancy Krabbe, NK       

Jette Storm, JS   Laila Stenzler LS 

Ulf Tietjen, UT   Afshin A. Christiansen, AAC (mødeleder)  

Annemette J. Bladt, AJB (referent) 

 

Dagsorden Referat 

1. Velkomst (ca. 16.30-16.45)  

Tilpasning af dagsorden 

 

CR har tilføjelser under pkt. 2 og under evt. 

2. Opfølgning på referat fra 11.09.2023 

(ca. 16.45-17.15) 

a) Revidering af folder til evt. nye 

brugerrådsrepræsentanter, 

(vedhæftet eksisterende folder) 

b) Brugerrådsrepræsentanternes 

opgaver?  (AAC & JS) 

 

Flere brugerrådsdeltagere udtrykker skarp kritik 

af, at der ikke bliver fuldt op på beslutninger i 

brugerrådet, at initiativer ikke gribes og at der 

sker for lidt. 

 

JS begrunder, at der dels har været Corona-

nedlukning, skift i stillingerne som hospitalschef 

og kvalitetsnøgleperson. Sidstnævnte er 

tovholder for gruppen. 

Dels har der været stort fokus på synliggørelse af 

DG og husets aktiviteter, hvilket ikke har været i 

proportionalt med de faktiske muligheder og 

ressourcer. 

Kritikken tages til efterretning og man er enige 

om, at styrke opmærksomheden på opfølgninger 

og aftaler. 

 

a) SoMe er godt… men en flyer til lige at 

komme i lommen, og kigge på senere. 

Tilgængelighed er væsentlig: 

CR Folderen bør ligge i informationen, 

evt. ved indgang til bassin og i 

sengeenheden. 

Der foreslås at der ligges nogle foldere ud 

de forskellige foreslåede steder, et vist 

antal og at man så tjekker op på om der 

er taget nogle. AJB er ansvarlig for dette. 

 

Teksten skal være 

opmærksomhedsskabende:  

Det drøftes hvor lang teksten skal være. 

CR har indsendt forslag til tekst og et 

folder -format 
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AJB kommer med et oplæg pr. 

mail…ultimo februar. 

 

JS spørger ”Hvad hvis en melder sig som 

brugerrådsrepræsentant og der 

umiddelbart ikke lige er en plads fri?” – 

det drøftes.  

Forslag: man siger tak for interessen og 

fortæller hvornår der bliver en plads fri, 

om man her vil kunne tage kontakt til 

vedkommende og spørge om interessen 

stadigvæk er der. 

 

b) CR 

(Fra tidl. Referat pr. 11.09.23 at der skal 

udvælges 3 fokusområder der skal 

arbejdes med i et år) 

 

Fokusområde 1. 

Patientforløb er et strategisk 

indsatsområde, hvor man arbejder med 5 

overordnede temaer. 

Det første område handler om ”fatigue”  
(fysisk og mental udmattethed, som man 

ikke kan sove sig fra) 

og forventes afprøvet til sommer. 

 

Det aftales, at brugerrådets medlemmer 

må kontaktes i den sammenhæng. Der 

foreslås at man evt. tager kontakt til de 

forskellige foreninger, hvor man også 

ville kunne tænkes at kunne få 

brugerrespons.  

 

De enkelte projekter kan muligvis blive 

præsenteret af projektlederne. 

 

 

Fokusområde 2. 

Aktiviteter i huset. 

fx etablering af besøg fra MB-foreningen 

når der er MB- hold i huset. 

 

En konstant opgave i huset er at få de 

forskellige tekster vi bruger i huset, fx i 

breve, standard fraser osv. kigget efter. 

 

CR Vedr. info-pjecen til indlagte patienter 

med oplysninger om Sønderborg og 
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mulige aktiviteter. Bliver den brugt? 

Hvad med bykortet? Er de tilgængelige? 

 

3. Indkomne/aftalte emner til drøftelse og 

beslutning (ca. 17.15-17.45)  

c) Ansættelse af ny kvalitets- og 

udviklingskoordinator.   (AAC) 

d) Referat fra CeViG’s konference. (KBO & 

CR) 

e) Arrangementer i huset   (AJB) 

f) Rekruttering af nye medlemmer 

 

c) Vi har ansat Kit Nørskov Jensen som ny 

Kvalitets- og Udviklingskoordinator, og 

hun har første arbejdsdag den 1. februar 

2024. Kit har en grunduddannelse som 

sygeplejerske og er endvidere 

sundhedsplejerske.  

 

d) Der vedhæftes et referat med…. 
Men der opleves at der var en generel 

mangel på patienter og pårørende til 

eventet.  

Der udtrykkes at der gerne må gives en 

længere frist ved en evt. invitation ved et 

kommende arrangement og evt. en 

lodtrækning og hvem der deltager, frem 

for først til mølle princippet. 

 

e) Afholdte arrangementer i januar 2024: 

              D. 16. januar Virksomhedsbesøg af                 

              Sønderborg Statsskole, 1.HF elever der          

              har valgt sundhedspakken. 

              D. 17. januar Virksomhedsbesøg af     

              Social- & Sundhedsskolen, elever som            

              havde undervisning om Gigt. Nogen af   

              dem kan komme i praktik her på stedet. 

              D. 17. januar Virksomhedsbesøg af Ældre    

              Sagen, med rundvisning og oplæg om   

              DG. 

 

              Fremtidige arrangementer: 

              Der er med GF’s Lokalkreds Sønderborg    
              aftalt følgende arrangementer: 

              D. 22.februar Foredrag på DG, m. Robin    

              Christensen. 

              D. 26. september Foredrag på DG m.      

              Lotte Heise. 

              D. 22. oktober Foredrag på DG m. Rene     

              Cordtz. 

 

              Med GF’s Lokalkreds Trekantsområdet   

              aftalt et besøg på Dansk Gigthospital d.    

              21 maj. 

 

              D. 30. april afholder GF borgermøde i   

              Sønderborg, her vil AJB være til stede   

              med information om Dansk Gigthospital. 
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              D. 30. maj får DG en 7. klasse på               

              virksomhedsbesøg fra Broager skole 

 

f) Der vedhæftes et forslag til tekst til brug 

på de sociale medier. 

 

4. Spisepause (ca. 17.45-18.15) AJB                Vi fik lun tærte med salat og flutes 

 

5. Eventuelt (ca. 18.15-18.25) 

g) Uddeling af julegaver.    (AJB) 

h) Udfyldning af kørselsbilag.   (AJB) 

i) Aftale møder for resten af året 

j) FAKS   (CR) 

k) Ønske om udveksling af 

kontaktoplysninger   (CR) 

 

g) Julegaver givet. 

h) Kørselsbilag udfyldt, AJB aflevere til 

bogholder. 

i) Møder resten af året. 

Det forslås at datoerne bliver d. 6. 

maj og 9. september. 

j) CR fortæller om FAKS.  
Foreningen af kroniske 

smerteramte og pårørende. 

FAKS arbejder for synliggørelse og 

anerkendelse af kroniske smerter – 

for det enkelte menneske, og som 

samfundsproblematik. Se mere på 

https://faks.dk/ 

 

k) Kontaktoplysninger vedhæftes 

Samtykke er indhentet. 

6. Punkter til kommende møde 

(ca. 18.25-18.30) 

Næste mødedato: 6. maj 2024 

Den nye kvalitets- og udviklingskoordinator får til 

opgave at lave et årshjul med de faste emner ex. 

Kvalitetsdata. 

 

 

 

Medsendt ved indkaldelse til møde: 

- Crista Rose’s forslag til ny folder nye ansigter til brugerrådet, samt nuværende pjece og 

tilmeldingsblanket.  

- Brugerrådets kommissorium. 

 

Medsendt ved udsendelse af referat: 

- Kontaktoplysninger på brugerrådsmedlemmer 

- Brugerrådets kommisorium. 

- Referat om CeViG konference ”sammenhæng på tværs” 

- Rekrutteringstekst til SoMe 

 

https://faks.dk/

